
 

 

 

 

 

 

 

 

 

何岸个展：是永远不是 

He An’s Solo Exhibition: It’s Forever Not 
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本次展览延续了何岸与魔金石空间的建筑对话，涉及一系列大胆的空间装置。何岸重新打造

了画廊两间展厅的空间结构，亦带来了全新的生理与心理体验。 

 

“航天学和网络也是对文艺复兴以来形成的透视有一个飞跃和颠覆，我们可以随意在一个全

新的视角看到一个绝对表象的世界，阅读成为翻阅的一个节奏没有人会去确凿地相信一个宗

教般的未来。那么时间会塌缩么？真是令人悲观和沮丧，保持住一种空间性的沉默是对时间

性的一种强留，生活在他处而不是在具有焦点透视的远方。否定与忧郁的情感会替代这个确

信的世界。”——何岸 
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The exhibition marks the continuation of a dialogue with Magician Space 

involving a series of architecture-related installations. He An has boldly 

occupied both exhibition halls with newly commissioned site-specific works, 

intervening directly with the gallery structure, and reflecting on its 

psychological and physical atmosphere. 

 

“The arrival of space exploration and the Internet are ideas set in motion by the 

Renaissance, which has brought about a leap and moment of radical change 

towards our sense of perspective. They have enabled us to envision at will an 

absolute conception of the world from a completely new viewpoint - reading 

has become a rhythm like the flip of a page, in the sense that it is impossible 

for us to possess a singular and conclusive religious belief in our vision of the 

future. So does this mean our notion of time has collapsed now? At certain 

times, it causes pessimism and despair, and there dwells a persistent notion of 

a silent space, which possesses a power over temporality. Life is located 

precisely at this conjuncture rather than on a perspective positioned in a 

distance faraway. It is precisely here where negated emotions and melancholy 

supersede our sense of conviction in the world.” – He An 
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是永远不是 

It’s Forever Not 

装置 

Installation 

尺寸因场地而定 

dimensions variable 

2014 
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展览现场 

Installation view 
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何岸 

 
 

1970 

1996 

出生于中国湖北省武汉市 

毕业于湖北美术学院油画系 

现工作生活于北京 
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此时此刻孤独就永远孤独，桃浦当代艺术中心，上海，中国 

乳房上各有一颗痣, 肩头还有一颗，魔金石空间，北京，中国 

何岸个展，Daniel Templon画廊，巴黎，法国 

好奇之黄 好奇之蓝，当代唐人艺术中心，北京，中国 

风轻似小偷，箭厂空间，北京，中国 

我相信有人会带我到那个地方，但那是明天的事，魔金石空间，北京，中国 

是什么让我理解我得知道？，尤伦斯当代艺术中心，北京，中国 

用廉价的方式来爱你的灵魂，比翼艺术中心，上海，中国 

何岸，华人艺术中心，曼彻斯特，英国 

何岸摄影展，LOFT画廊，巴黎，法国 

 

群展  

  

2014 第二届 CAFAM双年展—无形的手：策展作为立场，中央美术学院美术馆，北京，中国 

2013 一次，当代唐人艺术中心，北京，中国 

歧异花园，南京四方当代美术馆，南京，中国 

卡耐基国际艺术展，卡内基艺术博物馆，匹茨堡，美国 

2012 脉冲反应一个关于艺术实践的交流项目，广东时代美术馆，广州，中国 

编辑－图片强迫症，香格纳 H空间, 上海，中国 

第四届广州三年展主题展－见所未见，广东美术馆，广州，中国 

COART 亚洲青年艺术现场－2012秋，束河古镇，丽江，中国 

霓虹灯：谁怕红、黄、蓝？，LA MAISON ROUGE,巴黎，法国 

2011 甜美的梦，由此构成，LEO XU PROJECTS，上海，中国 

瑞居艺术计划，瑞居酒店，北京，中国 

桃浦大楼第三期——海报展，桃浦当代艺术中心，上海，中国 

白兔十年——中国当代艺术收藏展部分馆藏展，白兔美术馆，悉尼，澳大利亚 

2010 伟大的表演，佩斯北京，北京，中国 

工作坊：传播的图与转译的像，伊比利亚当代艺术中心，北京，中国 

情·色，Hadrien de Montferrand画廊，北京，中国 

2009 资产阶级了的无产阶级：当代艺术在松江，松江创意工坊，上海，中国 

2008 乡愁：记忆与虚构的现实，梯空间，北京，中国 

户外项目，IKON画廊，伯明翰，英国 

约会2008，里昂当代美术馆，里昂，法国 

2007 恒动：中国当代艺术邂逅宝马艺术汽车，长征空间，北京，中国 
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真实的东西：来自中国的当代艺术，泰特美术馆，利物浦，英国 

NONO：11位艺术家自主策划的最新作品展，长征空间，北京，中国 

2006 卡通，北京东京艺术工程，北京，中国 

个展，2577创意大院，上海，中国 

艺术游戏：一次当代艺术的能动体验，何香凝美术馆，深圳，中国 

城市进行式?现场张江，张江开发区，上海，中国 

没事当代艺术展，胡庆余堂中药博物馆，杭州，中国 

2005 出事了，柳浪闻莺公园，杭州，中国 

间隔，上海事业置地，上海，中国 

逼真，泰康顶层空间，北京，中国 

此岸的彼岸第五届平遥国际摄影大展，山西平遥，中国 

2004 青年美术大展，多伦现代美术馆，上海，中国 

62761232（快递展）当代艺术展，比翼艺术中心，上海，中国 

身体－中国，马赛当代艺术博物馆，马赛，法国 

2003 CTRL-Z，泰康顶层空间，北京，中国 

距离中国当代艺术展，广东美术馆，广州，中国 

2002 跑、跳、爬、走，远洋艺术中心，北京，中国 

中国当代艺术展，圣保罗，巴西 

巴黎—北京，巴黎，法国  

全球都会区域华人城市的文化与公共艺术，国立台湾大学，台北，台湾 

2001 下一代，LOFT画廊，巴黎，法国 

在矛盾中，芬兰摄影博物馆，赫尔辛基，芬兰 

错觉时态中国当代摄影与录影，前波画廊，纽约，美国 

发光体，艺术文件仓库，北京，中国 

失重，Volker Diehl画廊，柏林，德国 

2000 90年代中国前卫艺术文献展，福冈美术馆，福冈，日本 

可爱,当代美术馆，北京，中国 

第3届当代雕塑年度展，何香凝美术馆，深圳，中国 

不和作方式，东廊艺术画廊，上海，中国 
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瑞士巴塞尔艺术博览会—艺术无限，巴塞尔，瑞士 

佛瑞兹纽约艺术博览会，frame项目，纽约 

纽约军械库艺术博览会GALERIE DANIEL TEMPLON展位，纽约  

巴塞尔艺术博览会GALERIE DANIEL TEMPLON展位，巴塞尔，瑞士 

香港国际艺术展当代唐人艺术中心展位，香港，中国 

上海艺术博览会国际当代艺术展，上海展览中心，上海，中国 

是什么让我理解我得知道？，唐人当代艺术中心，中艺博国际画廊博览会，北京，中国 

不要因为浅薄而不爱我的灵魂，尤伦斯当代艺术中心，中艺博国际画廊博览会，北京，中国 
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Born in Hubei Province 

Graduated from the Hubei Academy of Fine Arts 

Currently lives and works in Beijing 
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Who Is Now Alone Will Stay Alone Forever, TOP Contemporary Art Center, Shanghai, CN 

A Mole on Each Breast and Another on the Shoulder, Magician Space, Beijing, CN 

He An Solo Show, Templon Gallery, Paris, FR 

I Am Curious Yellow I Am Curious Blue, Tang Contemporary Art, Beijing, CN 

The Wind Light as a Thief, Arrow Factory, Beijing, CN 

I Believe Someone Will Take Me There, But That’s For Tomorrow, Magician Space, 

Beijing, CN 

What makes me understand what I know?, Ullens Center for Contemporary Art, Beijing, 

CN 

Cheap Way of Loving Souls, Bizart Center, Shanghai, CN 

HE AN, Chinese Arts Center, Manchester, UK 

HE AN: Photography Exhibition, Galerie Loft, Paris, FR 

 

Group Exhibition 

  

2014 The 2nd CAFAM Biennale—The Invisible Hand: Curating as Gesture, CAFA Art Museum, 

Beijing, CN 

2013 Once, Tang Contemporary Art, Beijing, CN 

The Garden of Diversion, Sifang Art Museum, Nanjing, CN 

2013 Carnegie International, Carnegie Museum of Art, Pittsburgh, US 

2012 Pulse Reaction—An Exchange Project on Art Practice, Guangdong Times Museum, 

Guangzhou, CN 

EDIT: Image Fetish and Phobia, ShanghART H-Space, Shanghai, CN 

The Theme Exhibition of the Fourth Guangzhou Triennial—The Unseen, Guangdong 

Museum of Art, Guangzhou, CN 

COART Asian Youth Art Scene—2012 Autumn, Shuhe Ancient Town, Lijiang, CN 

Neon, Who’s Afraid of Red, Yellow And Blue?, La Maison Rouge, Paris, FR 

2011 Gallery Hotel Art Project, Gallery Hotel, Beijing, CN 

Sweet Dreams (Are Made of This), Leo Xu Projects, Shanghai, CN 

SH Contemporary 2011, Shanghai Exhibition Center, Shanghai, CN 

Top Evnets" 3rd Session - Poster Exhibition, TOP Contemporary Art Center, Shanghai, CN 

Remote Ten Years of White – Rabbit Contemporary Chinese Art Collection, White Rabbit  

Museum, Sydney, AU 

2010 Great Performance, Pace Beijing, Beijing, China 
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Work in Spreading: Images of Circulation and Retranslation, Iberia Centre for 

Contemporary Art, Beijing, CN 

Erotic, Hadrien de Montferrand Gallery, Beijing, China 

2009 Bourgeoisified Proletariat: Contemporary Art in Songjiang, Songjiang Creative Studio, 

Shanghai, CN 

2008 Homesickness - Memory and Virtual Reality, T Space, Beijing, CN                  

Off-Site Project, Ikon Gallery, Birmingham, UK 

Rendez-Vous 2008, Mac-Lyon, Lyon, FR 

2007 Art in Motion: Chinese Contemporary Art Meets The BMW Art Cars, Long March Space, 

Beijing, CN 

THE REAL THING: Contemporary Art from China, Tate Liverpool, Liverpool, UK 

NONO: Self-Curated Exhibition of Latest Artworks by 11 Individual Artists, Long March 

Project, Beijing, CN 

2006 Paining for Joy, Beijing Tokyo Art Projects, Beijing, CN 

Solo Exhibition, 2577 Creative Garden, Shanghai, CN 

Art Game: An Experience of Agency in Contemporary Art, He Xiangning Art Museum, 

Shenzhen, CN 

City in Progress: Live from Zhangjiang, Zhangjiang Development Zone, Shanghai, CN 

It’s All Right: Contemporary Art Exhibition, Hu Qing Tang Museum of Traditional Chinese 

Medicine, Hangzhou, CN 

2005 Something is Happening, Liu Lang Wen Ying Park, Hangzhou, CN 

Interval, HI-SHANGHAI Creation Loft, Shanghai, CN 

True to Life, Taikang Top Space, Beijing, CN 

The Other Shore of This Shore: The 5TH Pingyao International Photography Festival, 

Shanxi, CN 

2004 The Exhibition of Young Artists, Duolun Museum of Modern Art, Shanghai, CN 

DIAL 62761232 (Express Delivery Exhibition): Contemporary Art Exhibition, Bizart Center, 

Shanghai, CN 

China, The Body Everywhere?, Marseille Museum of Contemporary Art, FR 

2003 CTRL-Z, Taikang Top Space, Beijing, CN 

Distance: The Exhibition of Chinese Contemporary Art, Guangdong Museum of Art, 

Guangzhou, CN 

2002 Run, Jump, Crawl, Walk, The East Modern Art Centre, Beijing, CN 

Chinese Contemporary Arts, St. Paul, BR 

Paris-Beijing, Paris, FR 

Contesting Meaning in Public Space: Labor Community and Public Art, National Taiwan 

University, Taipei, TW 

2001 Next Generation, Galerie Loft, Paris, FR 

In Contradiciton, Finnish Museum of Photography, Helsinki, FI 

Disorientation: Photography and Video in China Today, Chambers Fine Art, New York, US 

Visibility, China Art Archives & Warehouse, Beijing, CN 

Weightlessness, Volker Diehl Gallery, Berlin, DE 

2000 Documentary Exhibition of Chinese Avant-Garde Art in the 1990s, Fukuoka Art Museum,  
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Fukuoka, JP 

Lovely, Modern Museum, Beijing, CN 

The 3rd Annual Sculpture Exhibition, He Xiangning Museum, Shenzhen, CN 

Fuck Off, Eastlink Gallery, Shanghai, CN 
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Art Basel 2013—Unlimited, Basel, CH 

Frieze Art Fair, Project FRAME, New York, US 

The Armory Show, New York, US 

Art Basel, Basel, CH 

ART HK 11, HK 

SH Contemporary 2011, Shanghai, CN 

China International Gallery Exposition, Beijing, CN 

 


